
Aan:
de heer F. Harleman

(i.a.a. de overige statenleden)

Assen, 13 februari 2003
Ons kenmerk 7/6.6/2003000725
Behandeld door de heer L.O. Rozema (0592) 365329
Onderwerp: Schaduwboekhouding Bos

Geachte heer Harleman,

Hierbij doen wij u onze antwoorden op uw vragen ex artikel 29 van het Reglement van
Orde toekomen.

Vraag 1
Heeft uw college kennisgenomen van de door de NRC op www.nrc.nl gepubliceerde
schaduwboekhouding van de heer Bos van de onderneming Koop Tjuchem?

Antwoord
Ja, wij hebben kennisgenomen van de door u genoemde publicatie.
Wij merken daarbij op dat de NRC niet de complete handgeschreven boek-
houding, maar de volgens haar belangrijkste informatie heeft gepubliceerd.

Vraag 2
Hebt u met ons geconstateerd dat ook de provincie Drenthe nadelen heeft ondervon-
den van prijsafspraken van de firma Koop Tjuchem?

Antwoord
Aannemende dat de NRC-publicatie overeenkomt met de schaduwboek-
houding en dat de schaduwboekhouding authentiek is, constateren wij dat
de provincie Drenthe twee keer voorkomt in die schaduwboekhouding, te
weten opdracht 864 en opdracht 1031.
Ten aanzien van opdracht (bestek) 1031 moet vermeld worden dat dit werk
niet is gegund, vanwege een niet passende inschrijving (de inschrijfsom be-
droeg circa 2 keer de raming).
Opdracht (bestek) 864 is daarentegen wel gegund. De aanneemsom was
overigens beduidend lager dan de raming. De raming was gebaseerd op
marktconforme eenheidsprijzen.
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Van een eventuele prijsopdrijving is ons toentertijd niet gebleken.
Op basis van de ons nu beschikbare gegevens is het niet mogelijk vast te
stellen dat wij inderdaad nadeel hebben ondervonden. Met name niet omdat
niet aantoonbaar is dat de in de schaduwboekhouding genoemde ophoging
van ƒ 100.000,-- rechtstreeks verband houdt met de ophoging van de reële
inschrijfsom.

Vraag 3
Bent u bereid om stappen te ondernemen om deze gelden terug te vorderen?

Antwoord
Voor de beantwoording van deze vraag verwijzen wij in eerste instantie naar
ons antwoord op vraag 2.
Daarnaast wijzen wij er op dat de Vereniging van Nederlandse Gemeenten
heeft aangekondigd een onderzoek te willen instellen naar de juridische ver-
haalsmogelijkheden voor gemeenten.
Omdat gemeenten in vergelijking tot de provincies aanzienlijk meer aanbe-
steden, heeft het Interprovinciaal Overleg als voorlopig standpunt ingeno-
men dat het raadzaam is dat de provincies de resultaten van dat onderzoek
afwachten, alvorens zij zelf eventueel tot invorderingsacties overgaan.
Bovendien verdient het aanbeveling om de resultaten van het strafrechtelijk
onderzoek door het openbaar ministerie af te wachten.
Wij hebben inmiddels bij de Parlementaire enquêtecommissie de
schaduwboekhouding opgevraagd.

Vraag 4
Bent u bereid om de Statencommissie Bestuur, Financiën en Economie (BFE) op
korte termijn te informeren over deze stappen?

Antwoord
Indien er nadere ontwikkelingen zijn, zullen wij de Statencommissie BFE
daarover informeren.

Hoogachtend,

gedeputeerde staten van Drenthe,

, griffier , voorzitter

ab/coll.


